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Plats och tid Kommunhuset, Tryggö, Kungshamn kl. 08:30–12.00  

 

 

Beslutande Therése Mancini (S) KS – ordförande  

Hans-Joachim Isenheim (MP) DRNN  

Ewa Ryberg (V) UN 

Laila Johansson Lind (S) ON 

Martin Eklund (L) BN 

Marianne Olsson (S) SR 

  

Närvarande ersättare Eva Abrahamsson (M) KS 

Maria Arnborg (M) ON 

Camilla Jansson (DemR) KS  

 

Övriga deltagare Emma Vånder, Folkhälsostrateg 

Pia Bergenholtz, Hållbarhetsstrateg 

Fredrik Handfast, Tf. chef Näringsliv och 

utveckling 

Elin Gustafsson, Folktandvården (digitalt) 

Håkan von Dolwitz, utvecklare 

samhällsbyggnadsförvaltningen § 1–4 

Victoria Hansson, Anhörigsamordnare § 2 

Anita Amandusson, Arbetsmarknadssamordnare § 2 

Tina Jörling, Trålen § 2 

Patrik Rasmussen, Sotenäs Rehabcenter AB § 2 

Marina Bragd Karlsson, Upphandlare § 4  

 

  

 

  

Justering Protokollet justerat 2024-02-29 klockan 10:00 

 

Sekreterare  

 Emma Vånder 

Ordförande  

 Therése Mancini (S) Ordförande 

Justerare  

 Hans-Joachim Isenheim (MP) Vice ordförande 

 

 

 

 

 



 
 

Hållbarhetsrådet | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-23 § 1 - 10 

 Justerares 

signatur: 
 

 

Rätt utdraget 

intygar: 
 

Sida:2(12)
 

 

Innehållsförteckning 

Godkännande av dagordning ............................................................................................. 3 
Uppföljning av utvecklingsmedel för folkhälsoinsatser .................................................... 4 
Uppföljning av samverkansavtal gemensamma folkhälsoinsatser mellan Västra 

Götalandsregionen och Sotenäs kommun.......................................................................... 5 
Hållbarhet och klimat i upphandling ................................................................................. 6 
Återrapportering Klimatlöften ........................................................................................... 7 
Avfallsplan – miljöbedömning, process och samråd ......................................................... 8 
Folkhälsopris och Hållbarhetspris ..................................................................................... 9 
ANDTS-förebyggande handlingsplanen ......................................................................... 10 
Information från Västra Götalandsregionen .................................................................... 11 
Klimatutbildning, del 1 .................................................................................................... 12 
 

  



 
 

Hållbarhetsrådet | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-23 § 1 - 10 

 Justerares 

signatur: 
 

 

Rätt utdraget 

intygar: 
 

Sida:3(12)
 

 

§ 1 

Godkännande av dagordning 

Hållbarhetsrådet godkänner dagordning.  
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§ 2  

Uppföljning av utvecklingsmedel för folkhälsoinsatser 

Sammanfattning 

Uppföljningar från verksamheterna som fått utvecklingsmedel med avslut 2023. 

Ansvariga berättar om arbetet som bedrivits och hur man planerar att arbeta vidare 

framåt.  

 

Dessa insatser är: Anhörigstöd vid psykisk ohälsa, Unga i utanförskap, Friluftsliv för 

ökad hälsa, Friskvård och hälsa inom socialpsykiatrin.  

 

Kultur och fritid fick förhinder att delta, därför uteblir informationen från dem vid 

dagens sammanträde.  

 

Hållbarhetsrådets beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av informationen. 
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§ 3 
 

Uppföljning av samverkansavtal gemensamma 
folkhälsoinsatser mellan Västra Götalandsregionen och 

Sotenäs kommun 

Sammanfattning  

Sotenäs kommun och Delregionala nämnden Norra har ett samverkansavtal för det 

gemensamma folkhälsoarbetet, med det övergripande målet att förbättra befolkningens 

hälsa och utjämna skillnader i hälsa. Samverkansavtalet har en fördelningsprincip för 

finansiering som är hälften vardera för Delregionala nämnden norra och kommunen. 

Finansieringen ska täcka lön och omkostnader för en heltid folkhälsostrateg och 

folkhälsoinsatser utifrån gemensamma prioriteringar. Parterna ska årligen följa upp 

folkhälsoarbetets utveckling både skriftligt och i dialog.  

 

Enligt samverkansavtalet ska kommunstyrelsen ställa sig bakom den skriftliga 

uppföljningen av folkhälsoinsatser. 

 

Hållbarhetsrådets Beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av informationen och ställer sig bakom Uppföljningen av 

samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete 2023.   
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§ 4 
 

Hållbarhet och klimat i upphandling 

Upphandlaren berättar om hur man arbetar med hållbarhet och klimatlöften i 

upphandlingen. 

 

Man har ett samarbete med flera andra kommuner i vårt närområde, och arbetar bland 

annat tillsammans med miljöstrategerna. 

 

 

Hållbarhetsrådets Beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av informationen 
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§ 5 

 

Återrapportering Klimatlöften 

Sammanfattning 

I samband med rapporteringen av Kommunernas klimatlöften 2022 så beslutade Sotenäs 

Kommunstyrelse den 30 november 2022 att fortsätta arbetet med de antagna 

klimatlöftena från 2022 års lista; 3, 4, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 16, 20 och genomföra 

dem även under 2023. Under 2023 har alla förvaltningar och flertalet helägda 

kommunala bolag arbetat med att genomföra de olika åtgärderna. 

De antagna klimatlöftena kopplar an till Sotenäs Hållbarhetsstrategis alla fokusområden, 

varav Hållbar konsumtion och produktion är den främsta. Klimatlöftena har bidragit till 

Kommunfullmäktiges mål att främja hållbar utveckling ur socialt, ekonomiskt och 

miljömässigt perspektiv. 

 

Hållbarhetsrådets beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av återrapportering Kommunernas klimatlöften 2023. 
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§ 6 

 

Avfallsplan – miljöbedömning, process och samråd  

 

Sammanfattning 

Rambos ägarkommuner har en gemensam avfallsplan från 2008 som inte aktualiserats 

sedan dess. Ett arbete med att ta fram en ny avfallsplan inleddes under hösten 2022. 

Arbetet med att ta fram avfallsplanen har letts av en styrgrupp bestående av respektive 

kommuns samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där 

kommunernas miljöstrateger ingått tillsammans med en projektledare från Rambo. 

 

Syftet med framtagandet av en ny avfallsplan är att skapa ett starkt styrdokument för 

avfallsplaneringen i ägarkommunerna där samtliga aktörer kan bidra till en långsiktig 

hållbar utveckling av samhället. 

 

Avfallsplanen innehåller övergripande mål och tre fokusområden: 

• Övergripande mål för samverkan, utbildning och kommunikation 

• Fokusområde: Cirkulära flöden – förebygga och återbruka 

• Fokusområde: Nedskräpning 

• Fokusområde: Hantering av avfall, tillgänglighet och service 

 

Hållbarhetsrådets beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av informationen.  
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§ 7 
 

Folkhälsopris och Hållbarhetspris 

 

Sammanfattning 

 

Hållbarhetsstrateg och folkhälsostrateg informerar om priserna samt en tidsplan för 

arbetet i vår. Det kommer finnas möjlighet att nominera till priserna under en månads 

tid. På nästa rådsmöte i maj beslutas om priserna som sedan delas ut på 

nationaldagsfirandet. 

 

 
Hållbarhetsrådets Beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av informationen. 
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§ 8 
 

ANDTS-förebyggande handlingsplanen  

Sammanfattning 

I samband med att skrivelsen ”Sotenäs en narkotikafri zon, 0-tolerans” lyftes i 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, noterades att kommunen redan har en noll-tolerans 

mot narkotika och uppdrog Hållbarhetsrådet att ta fram en handlingsplan med åtgärder 

för det drogförebyggande arbetet för att sedan återredovisa i Kommunstyrelsen. 

 

Det finns en nationell ANDTS-strategi som omfattar hela befolkningen och sträcker sig 

från förebyggande arbete till vård och stöd. Den nationella strategin ligger som grund 

för den lokala handlingsplanen. 

 

Åtgärderna i handlingsplanen har tagits fram tillsammans med flera av kommunens 

olika verksamheter.  

 

Hållbarhetsrådets Beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av återredovisningen av Handlingsplan för ANDTS-

förebyggande arbetet  
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§ 9 
 

Information från Västra Götalandsregionen 

Sammanfattning 

Hans-Joachim informerar om att Delregionala nämnden norra skickat ett initiativärende 

till operativa nämnden, för att få bättre insatstider vad gäller ambulanserna. Det behöver 

bli mer jämlikt över regionen och inte skilja för mycket i tid beroende på vart man bor. 

Det handlar exempelvis om hur många ambulanser som finns i området. 

 

I regionfullmäktige kommer det upp nästa vecka om att höja patientavgifterna. Det 

kommer att bli en relativt stor höjning, som kommer innebära 200 kr för besök på 

vårdcentral och 400 kr för besök hos specialist. Tidigare har Västra Götalandsregionen 

legat lågt i patientavgifter jämfört med andra regioner.  

 

De som behöver mycket vård kommer snabbare upp i högkostnadsskyddet. 

 

Hållbarhetsrådets Beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av informationen 
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§ 10 
 

Klimatutbildning, del 1 

Sammanfattning 

Hållbarhetsstrateg håller i Klimatutbildning del 1, där det även finns möjlighet för 

diskussion och reflektion över kommunens arbete. 

 

Hållbarhetsrådets Beslut 

Hållbarhetsrådet tar del av informationen.   

 

 

 

 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 

 

 


